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Ivanuša: Nadam se da su iza nas najteži dani, ali situacija je i dalje ozbiljna 

Direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji Marijan Ivanuša kaže za RTS da se nada da 

su iza nas najteži dani kada je reč o epidemiji koronavirusa, da je situacija bolja, ali da je još uvek 

ozbiljna. 

Marijan Ivanuša je, gostujući u Jutarnjem dnevniku RTS-a, naveo da se smanjuje broj zaraženih, ali da je i 

dalje dosta ljudi na bolničkom lečenju. 

Ivanuša o vakcinaciji: Što pre to bolje, ali i ja čekam u redu 

Na pitanje da li će se vakcinisati, Marijan Ivanuša kaže što pre to bolje. 

"Ali i ja čekam u redu kao i svi ostali ljudi", dodao je Ivanuša. 

"Videli smo da je bilo oko 8.000 obolelih dnevno, sada je 1.500, 2.000. Situacija je puno bolja nego što je 

bila, ali te brojke su još uvek velike, vidimo koliko je ljudi u bolnicama i u prošlom mesecu je umrlo oko 

hiljadu ljudi. Situacija je još uvek ozbiljna, ali je bolja nego što je bila", rekao je Ivanuša. 

Naglasio je da je vakcinacija velika nada za budućnost, a da je Srbija jedna od prvih država u svetu koja je 

otpočela imunizaciju. 



 
 

"Ide sporo jer je ograničena količina vakcina koja je na raspolaganju, ne samo u Srbiji, već i u drugim 

državama. Sve se države bore kako bi dobile što veći broj vakcina", naveo je Ivanuša. 

Istakao je da je oko pedeset država do sada započelo vakcinaciju. 

"Najveći broj vakcina na sto osoba potrošeno je u Izraelu, 22 doze na 100, a u Španiji koja je na desetom 

mestu na svetu jedna vakcina na 100 ljudi tek. Dakle, na početku smo", dodao je Ivanuša. 

Na pitanje koliko je ljudi neophodno da primi vakcinu kako bi se dostigao kolektivni imunitet, Ivanuša 

kaže da su neke kalkulacije bile da bi verovatno 60 do 70 odsto populacije ako bi bilo vakcinisano 

predstavljalo dobar kolektivni imunitet. 

"Da li će to ostati tako ili ne, ne znam. Vidimo pojavio se novi tip virusa u Velikoj Britaniji, koji se puno 

lakše prenosi. Ako se virus lakše prenosi verovatno će trebati više ljudi da ima imunitet kako bi imali 

kolektivni imunitet", objasnio je Ivanuša. 

Naglasio je da je za sada potvrđeno da vakcine koje su na raspolaganju štite i od novog tipa virusa. 

Govoreći o tome koliko smo blizu odjavljivanju pandemije, Ivanuša kaže da se plaši da smo još uvek jako 

daleko od toga. 

"Verujem da će neke države uspeti u relativno kratko vreme da vakcinišu one najosetljivije grupe ljudi, to 

su naročito stari iznad 80, 70, 60 godina, pa onda zdravstvene radnike ili zaposlene u domovima za stare, 

ali ako pogledamo na globalnom novou neće tako brzo biti dovoljno vakcina na raspolaganju da bi se 

masovno mogla čitava polpulacija sveta vakcinisati u tako velikom procentu", rekao je Ivanuša. 

Kada je reč o epidemijskoj situaciji, Ivanuša kaže da iskustvo govori da to ide u talasima i da se malo 

smiri pa ponovo bukne. 

"Sve to zavisi od našeg ponašanja – koliko smo uspešni u tom održavanju fizičke distance, nošenju maski 

i higijeni ruku. Mere treba da ostanu na snazi dok vakcina nema dovoljno", rekao je Ivanuša. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Detalji o vakcinaciji – ko, kako, kada, gde 

Skoro 110.000 građana za nepunih 36 sati putem portala e-Uprave izrazilo je interesovanje za 

vakcinaciju. Polovina prijavljenih je iz Beograda, a 30 odsto građana želi da primi bilo koju vakcinu. 

Očekuje se da stariji od 75 godina budu pozovani do kraja nedelje. Nadležni kažu da se čini sve da 

građani ne čekaju predugo na poziv i da se vakcinacija obavi bez stvaranja gužvi. 

Direktor kancelarije za e-Upravu Mihajlo Jovanović rekao je za RTS da je očekivao da se prijavi i veći broj 

građana jer je to način da se uđe u logistički sistem za vakcinaciju. 

Brojkom od 110.000 za 36 sati nije iznenađena ni direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović koja je 

rekla da veruje da će taj broj uskoro biti veći i da to govori da smo prepoznali značaj sigurne strategije 

borbe protiv kovida. 

Dodaje da je to put ka stabilizaciji i pobedi protiv zaraze. 

Govoreći o statistici, Mihajlo Jovanović je rekao da je 19 odsto onih koji su se do sada prijavili starije od 

75 godina. 

Navodi da je bilo skeptika koji su mislili da stariji ne mogu elektronski da se prijave, ali je usluga 

napravljena jednostavno, da mogu i ukućani da prijave najstarije i da nije potrebna registracija na 

portalu. 

Za one koji ne mogu da se prijave elektronski, od četvrtka će biti otvoren kol-centar. 



 
 

Jovanović je dodao da je skoro polovina do sada prijavljenih iz Beograda, a da je oko 30 odsto građana 

navelo da želi da primi bilo koju vakcinu koja je dostupna. 

Biće dovoljno vakcina za sve  

Direktorka "Batuta" kaže da će biti dovoljno vakcina za sve i da je država učinila sve da bi započela 

vakcinaciju i obezbedila dovoljne količine za one koji izraze zainteresovanost. 

Dodaje da je elektronska prijava savremen način komunikacije sa stanovništvom i da nas je pandemija 

naučila da možemo da komuniciramo i nekim drugim načinima. 

Jovanovićeva ističe da će se prioriteti dobro analizirati i da će se poštovati preporuke Nacionalnog tela za 

imunizaciju. Prvo će biti vakcinisani najstariji, a potom, u skladu sa prioritetima sledi vakcinacija u 

odnosu na rizike. 

Kaže da će se prvo vakcinisati oni za koje su rizici najveći, a da drugi mogu da sačekaju, ali kako navodi, 

to čekanje neće biti dugo i trudiće se da bude što kraće. 

Da li je moguće odustati  

Mihajlo Jovanović je napomenuo da vakcinacija nije obavezna i da, kada se neko prijavi, ostavlja telefon i 

mejl na koji dobija link preko koga može da obriše prijavu ili da je izmeni. 

Navodi da i, ako neko bude pozvan, ne mora da dođe, i da je prijava dobar alat da se celokupna Srbija 

logistički pripremi za masovnu vakcinaciju. 

Direktor Kancelarije za e-Upravu je rekao da je napravljen kompletan logistički sistem i da, kada vakcine 

budu dopremljene, postoji podatak da su one ušle u magacin i da se one distribuiraju u skladu sa 

zainteresovanošću građana, tako da vreme čekanja bude minimalno. 

Gde će se vršiti vakcinacija  

Verica Jovanović ističe da će se vakcinacija vršiti u zdravstvenim ustanovama, domovima za stara lica, što 

su prva mesta prema prioritetima. 

Kaže da su Domovi zdravlja prema zakonu ustanove gde se vrši vakcinacija, ali da će biti formirani i 

posebni punktovi za to. 

Dodaje da će to na efikasan način omogućiti da svi mogu bez gužve da priđu punktu, a prethodno će svi 

biti obavešteni o načinu korišćenja punkta i proći će proceduru od lekara, administracije do dobijanja 

vakcine. 

Mihajlo Jovanović je rekao da se za drugu doze vakcine građani ne prijavljuju i da će biti napravljeni 

odgovarajući kalendari. 

Jednom kada građanin uđe u proces, on će imati svoj termin za 21 dan, da dođe na isto mesto da bi 

izvršio revakcinaciju. 



 
 

Verica Jovanović dodaje da u državi ima 158 domova zdravlja sa više od 950 vakcinalnih punktova i da će 

svaki veliki grad imati mogućnost da ima jedan ili više vakcinalnih punktova, da se ne bi stvarale gužve. 

To će zavisiti od veličine grada i zainteresovanosti građana. 

"Svaka vakcina je dobra i prihvatljiva" 

Mihajlo Jovanović očekuje da će se prijaviti svi koji su zainteresovani i da će vakcinisanje populacije 

organizovati u skladu sa pristizanjem vakcina. 

Ističe da su u toku intenzivne pripreme da stariji od 75 godina budu do kraja nedelje pozvani na 

vakcinaciju. 

Verica Jovanović je zaključila da je svaka vakcina koja je registrovana od strane nacionalne agencije 

prihvatljiva i dobra. 

"Nije važno o kojoj se radi, važno je zaštiti sebe i najbliže od epidemije", poručila je direktorka "Batuta". 

 

 

Stevanović: Epidemijska situacija konačno stabilizovana, ipak potreban oprez 

Direktor Infektivne klinike dr Goran Stevanović kaže da je situacija konačno stabilizovana, odnosno da je 

broj obolelih od kovida 19 koji zahtevaju bolničko lečenje u ravnoteži sa brojem onih koji se uspešno 

oporavljaju i otpuštaju sa bolničkog lečenja. 

Stevanović je rekao da je to omogućilo da se kapaciteti zdravstvenih ustanova u banjskim lečilištima, koji 

su bili značajan oslonac u kovid sistemu, vrate u svoju redovnu funkciju.  



 
 

On je istakao da se od beogradskih bolnica iz kovid sistema u svoju redovnu funkciju vraćaju Institut za 

reumatologiju, kao i Institut za ortopediju "Banjica", koji je posebno značajan s obzirom na vremenske 

uslove. 

"Prvi prioritet je bio obezbediti pražnjenje 'Banjice' i najverovatnije tokom vikenda će se završiti i 

postupak premeštaja pacijenata koji su još tamo, kompletna dezinfekcija i pripreme da se Institut vrati 

svojim redovnim aktivnostima", rekao je Stevanović nakon sastanka direktora kovid bolnica sa ministrom 

zdravlja. 

Ostale kovid bolnice nastavljaju da rade u aktuelnom obimu, a dalje odluke o smanjenju ili povećanju 

kapaciteta biće donošene u skladu sa razvojem situacije 

Dok je više hiljada u bolnici, situacija je i dalje za oprez 

Ipak, kaže, dok je više hiljada obolelih od korone na bolničkom lečenju, a više stotina pacijenata na 

respiratoru, situacija je i dalje za veliki oprez. 

Rekao je da je broj pregleda prethodne i noći pre toga veći nego prazničnih dana, jer građani uglavnom 

praznicima i vikendom izbegavaju odlazak lekaru, pa otuda i pad u broju pregleda na prijemno-trijažnim 

mestima za praznike, od 31. decembra do 8. januara. 

"Tada su dolazili samo izuzetno bolesni, koji nisu mogli da ostanu kod kuće, ali prethodna dva do tri 

dana, taj broj raste", rekao je Stevanović novinarima posle sastanka direktora kovid bolnica sa ministrom 

zdravlja. 

Dodao je da brojevi svaki dan osciliraju, ali i istakao da ukupan broj hospitalizovanih, koji je veći od 

5.000, govori u prilog velikog opterećenja sistema, i potrebe da svi i dalje budemo odgovorni. 

Stevanović je naveo i da su intenzivne nege vrlo opterećene, kapaciteti su izuzetno napregnuti, ali mesta 

ima za sve kojima to bude potrebno. 

"Dok je broj obolelih na bolničkom lečenju više hiljada, a par stotina bolesnika na intenzivnoj nezi, 

situacija je za veliki oprez i zajedničku odgovornost", rekao je Stevanović. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

PITANJE KOJE ZANIMA SVE RODITELJE: Da li će deca moći da prime vakcinu protiv korone? 

Kako sada stvari stoje, vakcina protiv korone nije namenjena za decu mlađu od 16 godina. 

Dr Srđa Janković, imunolog, nedavno je objasnio ko ne sme da primi postojeće vakcine protiv virusa 

korona i zašto su među njima i deca. 

- S obzirom na to da je ovo nova bolest i da su nove vakcine, nije bilo vremena da se one ispitaju u 

populaciji dece, gde su vrlo stroge etičke i metodološke norme ispitivanja i za sada neće biti vakcinacije 

dece, pogotovo što ona ređe obolevaju. Štitićemo ih, kao i do sada, preventivnim merama. Kada bude 

kolektivni imunitet počeo da se stvara, na taj način će i deca biti zaštićena - rekao je dr Janković. 

Njegov kolega imunolog prof. dr Borislav Kamenov kaže za "Blic" da u ovom trenutku, dok nemamo 

rezultate ispitivanja vakcine na deci, ona ne bi trebalo da se vakcinišu. 

- Bilo bi neozbiljno vakcinisati decu pre nego što se sprovedu ispitivanja vakcine na dečjem uzrastu. Ipak, 

pretpostavljam da kada vakcina bude ispitana nad decom, da neće biti nikakvih problema i da će biti 

dozvoljena i za njih, ali svakako da treba da se sačekaju rezultati ispitivanja - napominje prof. dr 

Kamenov. 

Deca najmanje rizična 

Kao i većina stručnjaka, i prof. dr Kamenov smatra da deca treba da budu poslednja grupa u redu za 

imunizaciju zbog toga što ona nisu u povećanom riziku od obolevanja i daleko manje prenose virus. 

- Ako vidite da neko u populaciji najviše strada od kovida, normalno je da te ljude treba pre svega da 

zaštitimo vakcinom. Dakle, gledamo prioritete, kome to više znači. Verujem da će deca moći da se 



 
 

vakcinišu bez ikakvih problema, ali je neophodno da se vakcina proveri i na tom uzrastu - kaže prof. dr 

Kamenov. 

Ako je organizam zdrav, najčešće se neće javiti neželjene reakcije, a, s druge strane, ako neko ima česte 

prehlade i reaguje na infekcije, on će biti u većem riziku da odreaguje i na vakcinu. Dodaje da i kod dece 

koja imaju hronične bolesti mogu da se jave neželjene reakcije na vakcinu, kao i kod odraslih. 

- Neželjene reakcije na vakcinu dešavaju se prvenstveno zbog stanja organizma, ne toliko zbog same 

vakcine. S druge strane, nemaju sve hronične bolesti isti tip poremećaja imunog sistema. Stanje imunog 

sistema prethodihroničnim bolestima i prati ih. To znači da doktor mora da proceni u kom tipu 

poremećaja se nalazi organizam pre nego što se primi vakcina - kaže prof. dr Kamenov. 

Kako kaže, zasad nijedna od kovid vakcina nije pravljena da bude isključivo predviđena za decu. 

- U principu to što je živa vakcina ili ne, nije toliko važno da li će moći da se primenjuje i kod dece, ali 

pretpostavljam da će svaka od vakcina moći da se da i deci - smatra prof. dr Kamenov. 

Treba raditi na poboljšanju imuniteta 

Imunolog Kamenov kaže da deca nisu u velikom riziku od obolevanja od korone, što govori da 

nespecifični imunitet koji deca imaju daje dobru zaštitu od kovida. 

- Ja sam za vakcine, a treba da radimo i na popravljanju specifičnog imuniteta koji imaju odrasli u smislu 

da bude bliži dečjem imunitetu. To znači da unosimo vitamin D, folnu kiselinu, cink, koji ispravlja greške 

u ćelijama, zatim odgovarajući probiotik, da ne propuštamo nešto što nam je dostupno da uradimo - 

ističe on. 

Kovid pasoši i deca 

Budući da se sve više govori o upotrebi takozvanih kovid pasoša kako bismo u budućnosti mogli da 

putujemo, postavlja se pitanje šta raditi u situaciji ako treba da putujemo sa decom u inostranstvo, a ona 

ne mogu da se vakcinišu? 

- Svako ko donosi takve odluke u svetu i kod nas mora da zna tu specifičnost da deca ne mogu da se 

vakcinišu. Moramo da budemo racionalni i pametni, te ne mogu da se zabrane putovanja deci ako 

znamo za tu činjenicu - smatra prof. dr Kamenov. 

 

 

 



 
 

 

 

Srpsko lekarsko društvo pozvalo građane da se vakcinišu 

BEOGRAD - Srpsko lekarsko društvo pozvalo je danas građane da prihvate vakcinaciju bilo kojom od 

vakcina koju odobri Agencija za lekove Republike Srbije, uz poruku da su potpuno uvereni da se 

epidemija može najbrže suzbiti vakcinacijom. 

U pozivu podsećaju da je pandemija korona virusa odnela do sada u svetu blizu dva miliona života i 

navode da će biti još žrtava. 

Ističu da je pandemija načinila nemerljivu štetu u svim sferama života, od koje će se, navode, svet 

oporavljati godinama, možda i decenijama. 

"Naša zemlja je već izgubila blizu 3.500 ljudi. Posledica po fizičko i mentalno zdravlje kod onih koji su 

bolest preživeli će nesumnjivo biti, samo njihova priroda i obim još uvek nisu poznati. Do sada smo 

dobrim delom bili bespomoćni", navode. 

Dodaju da je mere suzbijanja epidemije bilo teško sprovesti bez velikih posledica po sve delatnosti, način 

života i po privredu. 

Kako ističu, sada imamo sredstva koja daju realnu mogućnost da se epidemija uguši i njene štetne 

posledice umanje. 

Međutim, navode, kako i u sličnim vremenima tokom istorije, tako su i sada "vaskrsnuli nadrilekari", 

kojima su se pridružili i neki koji su završili medicinske fakultete, koji lakše nego ranije, putem 



 
 

savremenih medija šire iracionalni strah od navodnih katastrofičnih posledica vakcinacije i pozivaju 

građane da je odbiju. 

Iz Srpskog lekarskog društva poručuju da time pridonose produžavanju agonije sa epidemijom, koja već 

ionako predugo traje i od koje su iscrpljeni svi, a naročito zdravstveni radnici. 

 

 

Kon: Postojeće mere produžene zato što daju rezultate, o njihovom ukidanju tek kad se postigne 

kolektivni imunitet 

BEOGRAD - Epidemiološka situacija se poboljšava i nije više vanredna, ali jeste i dalje nestabilna i i 

nesigurna, ocenio je gostijući u Jutarnjem programu epidemolog i član Kriznog štaba Predrag Kon. On je 

rekao da neće biti organizovanog dočeka Srpske nove godine i da su postojeće mere produžene zato što 

daju rezultate. 

Doktor Predrag Kon kaže da ćemo u toku ove nedelje videti stvarno stanje i efekte novogodišnjih i 

božićnih praznika. 

"Epidemiološka situacija se poboljšava, nije više vandredna, ali je nesigurna, nestabilna i povremeno 

nepovoljna. Mnogo je ljudi na respiratorima i ne možemo reći da je dobro", rekao je Kon. 

Prema njegovim rečima, mere koje ostaju na snazi daju rezultate i zato nije produženo radno vreme 

kafana, kafića i prodavnica koje nisu prehrambene. 

"Nema razloga za promenu nečeg što je dalo rezultate. Nema organizovnog Srpske nove godine i važi 

potpuno isti režim za ovaj dočeka kao za onaj ranije. Sve praznike treba slaviti u užem krugu porodice i 



 
 

deluje mi da je to stanovništvo prihvatilo i to je ono što je dobro. Svakako nije vreme za opuštanje", 

navodi gost Jutarnjeg programa. 

Epidemiolog Predrag Kon ponavlja da još dugo treba održavati distancu, nositi masku i voditi računa o 

higijeni prati ruke, a da o ukidanju mera možemo razmišljati tek kad se postgne kolektivni imunitet. 

 

 

IMAJU UPALU PLUĆA: Sedmoro dece trenutno u KBC Dragiše Mišović - doktorka otkrila u kakvom su 

stanju 

U DEČIJOJ bolnici pri KBC Dragiša Mišović trenutno je smešteno sedam pacijenata - dece sa njihovim 

pratiocima, sa lakšom kliničkom slikom upale pluća, navela je pulmolog i rukovodilac dečije klinike KBC 

"Dragiša Mišović" Olivera Ostojić. 

To stanje se, kako je rekla za TV Prva, odražava u poslednjih nekoliko nedelja. Ona je ukazala da svi 

njihovi bolnički pacijenti imaju upale pluća i da su to umereno teške pneumonije, dok se deca sa blažom 

kliničkom slikom ne hospitalizuju. 

- Njih je 85 do 90 odsto i ne zahtevaju čak ni antibiotsku terapiju nego samo opservaciju i standardni 

dijetetsko-higijenski režim koji se sprovodi kod svih virusnih infekcija - precizirala je Ostojić. 

Prema njenim rečima, period u kome su deca išla u školu nije doveo do većeg broja obolevanja od Sars-

CoV-2 u kolektivu. 

- Sva deca koja su dolazila kod nas su u najvećem procentu bila zaražena u svojoj najbližoj okolini, 

odnosno od svojih ukućana. Očekujem da će se sada uplesti neke sezonske virusne infekcije na koje smo 

mi navikli i koje uvek budu aktuelne kad deca polaze u školu posle raspusta u zimskom periodu, tako da 

ce verovatno biti preplitanja s tim virusima koji daju vrlo slicnu klinicku sliku - upozorila je doktorka. 



 
 

Napomenula je da u KBC Dragiša Mišović ne daju preporuku da se deca vakcinišu - najpre zato što 

najmlađi ne pokazuju ozbiljnu kliničku sliku obolevanja od kovida 19, kao i jer još nisu urađena ispitivanja 

vakcina na deci i trudnicama. 

 


